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REVISTA PRESEI 
 

 PSD anunţă: Autostrada Moldovei începe azi; este un proiect lansat în 2017 
“Autostrada Moldovei începe astăzi'', anunţă vineri Partidul Social Democrat, reprezentanţii PSD precizând că 
acesta este un proiect lansat în 2017, în timpul guvernării social-democrate. 
"Varianta de ocolire, la profil de autostradă, a municipiului Bacău este parte integrantă din autostrada Moldova 
(coridorul IX pan european). Este un proiect lansat în 2017, în timpul guvernării PSD, în valoare de 144 de milioane 
de euro, cu finanţare asigurată'', se arată pe pagina de Facebook a PSD. 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, va fi vineri prezent la începerea lucrărilor pe şantier, informează PSD. 
Şi vicepremierul Ana Birchall a vorbit despre acest proiect - Autostrada Moldovei. 
''Autostrada Moldovei a început. Varianta de ocolire, la profil de autostradă, a municipiului Bacău este parte 
integrantă din autostrada Moldova, coridorul IX pan european, iar antreprenorul român, Spedition UMB - 
Tehnostrade, s-a mobilizat foarte bine pentru realizarea lucrărilor'', a scris Birchall pe Facebook. 
Ea a reamintit că proiectul a fost lansat în 2017, tot în guvernarea PSD, contractul având o valoare de 144 
milioane de euro, fără TVA. ''Din cei 31 km, 17 km sunt la profil de autostradă, proiectul având finanţare asigurată 
100% şi garanţie de 84 luni'', a menţionat Ana Birchall.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Protestul pentru autostrăzi #şieu. Aderări de ultimul moment la manifestaţia care s-a propagat în România 
Membrii Federaţiei Operatorilor Români de Transport (FORT) opresc, vineri, activitatea pentru 15 de minute, la 
ora 15:00, în semn de solidaritate cu „leapşa” antreprenorului sucevean Ştefan Mandachi, respectiv protestul 
pentru autostrăzi derulat sub numele #şieu. 
„Transportul de mărfuri şi pasageri, circuitul sanguin al ecomomiei nu poate funcţiona fără autostrăzi! În data de 
15.03.2019, la ora 15,00 sună ceasul „Deşteptarea!” pentru toţi factorii de decizie din toate guvernele de până 
acum şi în special pentru guvernarea actuală, care nu a prevăzut bani suficienţi în buget pentru construcţia de 
autostrăzi! Cine este responsabil pentru moartea a 60.000 de oameni, cauzată în mare parte de lipsa 
autostrăzilor!?”, au precizat reprezentanţii FORT, într-un comunicat de presă transmis vineri. 
 Sindicatul Naţional Sport şi Tineret se alătură protestului pentru autostrăzi 
Sindicatul Naţional Sport şi Tineret (SNST) se alătură apelului civic lansat pentru a trage un semnal de alarmă faţă 
de lipsa autostrăzilor din România, astfel că vineri, la ora 15, timp de 15 minute, va opri activitatea în Sport şi 
Tineret. 
„Sportul are nevoie de autostrăzi, Tineretul cere infrastructură, lipsa acestora ne afectează pentru că: ne 
deplasăm mult în ţară, la competiţiile sportive şi acţiunile de tineret; costurile determinate de infrastructura 
precară sunt transferate asupra altor investiţii; ne obligă la cheltuieli în plus şi timp pierdut; pune sănătatea şi 
viaţa sportivilor şi a tinerilor în pericol prin favorizarea accidentelor.Acesta este un demers firesc, sportivii şi tinerii 
fiind printre cei mai afectaţi de lipsa autostrăzilor. Străbatem ţara în lung şi în lat, parcurgem cu toţii, cumulat, 
sute de mii de kilometri anual”, au precizat reprezentanţii SNST. 
Aceştia au menţionat că riscă accidente în aceste deplasări şi răspunderea este a lor, a însoţitorilor, deoarece este 
cunoscută practica prin care, de cele mai multe ori, merg cu maşinile personale, şoferi sunt tot ei, antrenorii sau 
însoţitorii. 
„Aceasta în timp ce zeci de autocare primite de la Guvern pentru Sport şi Tineret ruginesc cu zero kilometri la 
bord, din lipsa de şoferi. Aşadar, astăzi, aşteptăm implicarea tuturor colegilor care vor fi în activitate, împreună 
vom puncta acest manifest pentru normalitate, care reprezintă singura cale pentru dezvoltarea României pe care 
ne-o dorim cu toţii”, au mai afirmat reprezentanţii SNST. 
România se opreşte, astăzi, pentru 15 minute, să ceară construcţia de autostrăzi 
Anunţat în urmă cu 11 zile, protestul iniţiat de omul de afaceri sucevean Ştefan Mandachi, care a construit primul 
şi singurul metru de autostradă din Moldova, a devenit unul naţional, iar vineri, zeci de mii de oameni opresc 
lucrul, la ora 15, pentru 15 minute. 
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Ştefan Mandachi a anunţat, în 4 martie, că a finalizat lucrările la primul şi singurul metru de autostradă din 
Moldova şi în 15 martie îl inaugurează, lansând şi o provocare: „În data de 15 martie, pentru 15 minute, 
începând cu ora 15.00, eu suspend activitatea celor 40 de restaurante. Pentru autostrăzi, fii solidar! Provoacă 
măcar trei persoane să-şi suspende activitatea!”, spunea Mandachi. 
Provocarea lui a mers către trei oameni de afaceri: Ion Ţiriac, Gigi Becali, Viorel Cataramă. 
La două zile de la lansarea provocării, în 6 martie, lui Ştefan Mandachi i-a răspuns Viorel Cataramă, care a anunţat 
că grupul de firme Elvila se alătură protestului şi întrerupe munca timp de 15 minute. În plus, Cataramă a dus 
provocarea mai departe. 
„Grupul de firme ELVILA, cu un număr de 1000 de angajaţi, răspunde provocării lansate de antreprenorul Ştefan 
Mandachi şi va opri lucrul în 15 martie, ora 15, pentru 15 minute. Susţinem construirea de autostrăzi! Îi provoc, la 
rându-mi, pe antreprenorii Dumitru Bălan, din Botoşani, Adrian Mărginean, din Cluj şi Daniel Costaş, din Oradea, 
să ni se alăture în acest demers", a anunţat Viorel Cataramă. 
După ce provocarea a fost propagată la nivel naţional, tot mai multe firme au anunţat că se alătură manifestului 
„România vrea autostrăzi” şi opresc lucrul în 15 martie 
Şi JYSK România a anunţat că în 15 martie, la ora 15, se întrerupe activitatea pentru 15 minute în cele 73 de 
magazine din ţară, unde sunt angajate peste 800 de persoane. 
În Cluj-Napoca, două companii IT s-au alăturat protestului început de omul de afaceri Ştefan Mandachi din 
Suceava. 1.100 de angajaţi opresc vineri, timp de 15 minute, activitatea şi lansează provocarea i celor peste 7.000 
de clienţi şi colaboratori din ţară şi din străinătate. 
În plus, s-au alăturat protestului sindicaliştii de la ROMATSA şi Sindicatul Naţional al Poliţiştilor din România SNPR 
DECUS. Mai protestează faţă de situaţia jalnică a infrastructurii din România sportivi, personalităţi, dar şi persoane 
fizice. 
Provocarea lui Mandachi a reuşit să ajungă, în 11 zile, în fiecare judeţ şi zeci de mii de oameni, angajaţi la stat sau 
la privat, opresc lucrul vineri pentru a trage un semnal de alarmă: „RomâniaVreaAutostrăzi”. 
Dintre angajaţii statului, cei mai mulţi care întrerup activitatea vineri se pare că vor fi în judeţul Braşov, unde 
preşedintele Consiliului Judeţean, Adrian Viştea şi 35 de primari din judeţ participă la protest. 
La Iaşi, primarul Mihai Chirica va ieşi în faţa Primăriei pentru a susţine ideea omului de afaceri sucevean, dar 
activitatea instituţiei nu va fi afectată. 
Alţi primari din ţară, de la putere sau din opoziţie, au anunţat că participă la protestul faţă de starea infrastructurii 
şi pentru a susţine construcţia de autostrăzi. 
De altfel, omul de afaceri care a construit primul şi singurul metru de autostradă din Moldova, a recunoscut, într-
un interviu pentru MEDIAFAX, că nu se aştepta ca ideea lui să prindă la un număr atât de mare de oameni. 
„Mă gândeam că va avea succes campania, dar nu mi-am imaginat că se poate ajunge la un astfel de nivel. Sunt 
mândru şi încântat că românii au ieşit din zona de confort şi aleg să manifeste paşnic. La 15 martie sper să se 
mobilizeze paşnic, fără violenţă, multe milioane de români. Dacă se poate, toţi românii. Vreau o uniune totală a 
românilor sub deviza „România vrea autostrăzi”, a declarat Ştefan Mandachi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Numele candidaţilor la funcţia de procuror european care să obţină susţinerea Guvernului, publice. 
Horodniceanu şi Bulancea, pe listă 
Ministerul Justiţiei a publicat, vineri, lista procurorilor care şi-au depus candidatura pentru funcţia de procuror în 
cadrul Parchetului European din partea României, între aceştia numărându-se şi Marius Bulancea de la DNA şi 
Daniel Horodniceanu, fost şef DIICOT. 
Ministerul Justiţiei anunţă că cinci procurori şi-au depus candidatura pentru funcţia de procuror european din 
partea României, aceştia urmând să susţină un interviu cu ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Lista este: Cătălin Laurenţiu Borcoman, Marius Bulancea, Laura Ecedi Stoisavlevici, Elena Hach şi Daniel 
Horodniceanu. 
Marius Bulancea este şef la Secţia de combatere a infracţiunilor asimilate infracţiunilor de corupţie din DNA, iar 
Daniel Horodniceanu este fost şef DIICOT. 
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 „Toţi candidaţii au fost selecţaţi pentru susţinerea interviului în faţa comisiei de selecţie prezidată de ministrul 
justiţiei. Interviul va avea loc în data de 22 martie 2019, începând cu ora 08.00,la sediul Ministerului Justiţiei”, mai 
anunţă Ministerul. 
Parchetul European (EPPO) va fi un parchet european independent responsabil cu investigarea, urmărirea penală 
şi trimiterea în judecată a autorilor infracţiunilor care aduc atingere intereselor financiare ale UE şi a complicilor 
acestora. Regulamentul (UE) 2017/1939 al Consiliului (1) privind EPPO a intrat în vigoare la 20 noiembrie 2017. În 
conformitate cu articolul 120 din respectivul regulament, EPPO îşi va începe activitatea în urma unei decizii a 
Comisiei, odată ce acesta va fi înfiinţat, dar nu mai devreme de 3 ani de la data intrării în vigoare a 
Regulamentului privind EPPO. 
Biroul Parchetului Public European ar urma să îşi înceapă activitatea până la sfârşitul anului 2020. 
Concursul pentru ocuparea funcţiei de şef al Parchetului European este în plină desfăşurare, iar Laura Codruţa 
Kovesi se află printre favorite. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Secţia pentru judecători îi invită la dialog pe magistraţii care vor să se deplaseze la Bruxelles 
Secţia pentru judecători a CSM a decis, în şedinţa de joi, după analiza aspectelor semnalate în cele două scrisori 
deschise ale preşedinţilor şi vicepreşedinţilor de tribunale şi curţi de apel, să invite la dialog magistraţii care 
intenţionează să se deplaseze la Bruxelles. 
Secţia pentru judecători a decis, în şedinţa de joi, să emită o solicitare către Ministerul Justiţiei în sensul 
concretizării avizului negativ emis de Consiliu cu privire la ordonanţa de urgenţă 12/2019 pentru modificarea 
legilor justiţiei. 
"În ceea ce priveşte organizarea la Bruxelles, a unei vizite a unor magistraţi, semnalată în scrisorile colegilor, ca 
urmare a apariţiei în mass-media a acestor informaţii, Secţia pentru judecători se va adresa reprezentanţilor 
României la Comisia Europeană, cu rugămintea de a fi informată pentru ca, în virtutea rolului constituţional şi 
legal al Consiliului Superior al Magistraturii, în calitatea sa de garant al independenţei justiţiei şi autoritate 
reprezentativă a corpului judecătorilor în raport cu alte instituţii ori autorităţi publice, atât naţionale, cât şi 
internaţionale, să poată exprima opiniile şi punctele de vedere asumate ca organ colegial independent, 
reprezentativ pentru judecătorii români", se arată în decizia de joi a judecătorilor CSM. 
Totodată, Secţia pentru judecători a adresat o invitaţie la dialog tuturor colegilor, inclusiv a celor care 
intenţionează să se deplaseze la Bruxelles, şi şi-a reafirmat disponibilitatea pentru rezolvarea problemelor care îi 
preocupă. 
Decizia judecătorilor din CSM vine după ce 30 de şefi de parchete şi 30 de şefi de tribunale au transmis câte o 
scrisoare prin care au cerut Secţiei să ia atitudine în privinţa protestelor magistraţilor. Astfel, 30 de preşedinţi şi 
vicepreşedinţi ai curţilor de apel din ţară au precizat într-o scrisoare că îşi exprimă dezacordul faţă de demersul 
unor judecători care merg la Bruxelles pentru a prezenta oficialilor situaţia din România, subliniind că ei nu susţin 
astfel de iniţiative politice în timp ce alţi 30 de şefi de tribunale au cerut, tot printr-o scrisoare, să restabilească de 
urgenţă cadrul în care judecătorii se pot manifesta, făcând referire la acţiunile de protest şi suspendare a 
activităţii din ultima perioadă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader anunta finalizarea proiectului de lege prin care detinutii vor fi despagubiti 
Ministerul Justitiei a finalizat un proiect de lege privind despagubirea detinutilor care au stat in conditii 
necorespunzatoare, potrivit unei declaratii facute joi de Tudorel Toader. Ministrul a explicat astazi ca nu se stie 
inca numarul detinutilor care vor primi acesti bani si nici despre ce sume este vorba. 
Anuntul a fost facut de ministrul Justitiei, Tudorel Toader, la finalul bilantului anual al Administratiei Nationale a 
Penitenciarelor. 
Ziare.com a scris despre acest proiect de lege. De prevederile lui urmeaza sa beneficieze toti detinutii care au fost 
eliberati dupa data de 24 iulie 2012. Este data la care CEDO a pronuntat hotararea semi-pilot "Iacov Stanciu 
contra Romania". Una dintre propuneri era ca detinutii sa primeasca 5 lei/zi executata in conditii 
necorespunzatoare. 
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Toader pregateste o lege prin care detinutii sa fie despagubiti. Printre beneficiari: Voiculescu, Nastase sau 
Fenechiu. 
"Va trebui sa avem in vedere cati detinuti au stat in conditii necorespunzatoare, va trebui sa vedem care este 
impactul financiar, va trebui sa stabilim o suma care sa fie considerata de CEDO un remediu efectiv. 
Va trebui sa ne raportam si la ce au stabilit alte state, care au avut o problema similara. Si am vorbit aici despre 
Italia care a dat 8 euro/zi, Ungaria care a dat 5 euro/zi. Nu inseamna ca vom merge automat pe modelul Italiei, 
dar trebuie o suma rezonabila care sa constituie un remediu efectiv. Daca suma este mare ne gandim la o 
esalonare de plata a acesteia", a declarat Toader joi. 
Ministrul Justitiei a explicat ca nu are date in acest moment privind numarul detinutilor care ar primi 
despagubirile si nici despre impactul financiar. 
"Nu pot avansa eu o suma. Eu am primit zilele trecute de la CEDO o infograma si ni se jaloneaza posibile solutii. Eu 
le-am dat in lucru la directia de elaborare de la Ministerul Justitiei. Ieri mi-au prezentat proiectul de lege. Il voi citi, 
voi vedea in ce masura se raspunde coordonatelor CEDO, il voi definitiva, si cum spuneam, voi merge personal la 
grefa CEDO sa facem o discutie prealabila ca sa fim in linia corecta", precizeaza Toader. 
Ministrul Justitiei a explicat ca de aceste despagubiri vor beneficia detinutii care au stat in conditii 
necorespunzatoare si care au actiuni pe rolul CEDO. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Timmermans: CE urmareste cu mare ingrijorare discutiile privind o OUG pentru condamnatii de completurile 
de 5 
Comisia Europeana urmareste cu mare ingrijorare evolutiile privind statul de drept in Romania, inclusiv discutiile 
privind o eventuala ordonanta de urgenta pentru persoanele condamnate definitiv de completurile de 5 
judecatori ale ICCJ, transmite Frans Timmermans, prim-vicepresedinte al CE. 
Comisia a subliniat, la toate nivelurile si in toate ocaziile, ca Romania are nevoie urgenta de reforma in justitie, iar 
asta inseamna sa faca pasi inainte, nu inapoi, si sa se abtina de la luarea unor masuri care reduc progresul facut in 
ultimii ani, atrage atentia Timmermans, potrivit unui comunicat al CE. 
Pentru a realiza acest lucru, cel mai bun punct de plecare ramane recomandarea stabilita de Comisia Europeana 
in raportul din noiembrie 2018 privind mecanismul de cooperare si verificare (MCV), sa inceteze modificarile din 
Justitie, iar procesul sa fie reluat pe baza unor consultari veritabile si a expertizei oferite de institutiile 
internationale, se mai arata in comunicat. 
Comisia isi reafirma angajamentul de a aplica toate instrumentele de care dispune pentru a se asigura ca sunt 
respectate valorile europene comune in temeiul articolului 2 din Tratatul Uniunii Europene, inclusiv a statului de 
drept, in toate statele membre, precizeaza Frans Timmermans in comunicat. 
Declaratiile prim-vicepresedintelui CE vin ca raspuns la o intrebare pusa pe aceasta tema, in luna ianuarie, de 
europarlamentarul german Ska Keller, copresedinta grupului Verzilor din PE. 
Ska Keller a transmis CE o scrisoare in care arata ca Guvernul roman intentioneaza sa adopte o ordonanta de 
urgenta care va permite revizuirea sentintelor definitive pronuntate in cazurile de coruptie. 
"Curtea Constitutionala a Romaniei a constatat pe 7 noiembrie 2018 ca Inalta Curte de Casatie si Justitie a incalcat 
competentele autoritatii legislative prin faptul ca nu a organizat o tragere la sorti a tuturor judecatorilor din 
completurile de 5. Decizia prevede ca se aplica doar de la data publicarii si doar cazurilor aflate in curs de 
judecata. 
Potrivit declaratiilor facute de ministrul Justitiei si de premierul Romaniei, intentia este de a fi adoptata o 
ordonanta de urgenta pentru a permite infractorilor de rang inalt sa beneficieze retroactiv de decizia Curtii 
Constitutionale", se arata in scrisoarea transmisa de Ska Keller CE. 
Ea a avertizat ca masura incalca statul de drept, pentru ca ar avea efecte retroactive, un lucru interzis, dar si 
pentru ca s-ar aplica doar ICCJ, singura instanta competenta sa judece dosarele demnitarilor. 
In aceste conditii europarlamentarul german Ska Keller a intrebat Comisia Europeana ce masuri va lua pentru a 
apara statul de drept din Romania si daca intentioneaza sa activeze planul de actiune privind statul de drept 
pentru a evalua situatia din Romania. 
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Timmermans a mai avertizat Guvernul roman 
In luna ianuarie, prim-vicepresedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, i-a trimis o scrisoare premierului 
Viorica Dancila in care se arata ingrijorat de ordonanta anuntata de ministrul Justitiei Tudorel Toader, in baza 
careia cei care au fost condamnati definitiv din 2014 si pana acum de catre completuri de judecata declarate 
nelegal constituite sa poata face recurs in anulare. 
Ulterior, Dancila a spus ca i-a transmis prim-vicepresedintelui Comisiei Europene, Frans Timmermans, ca vrea sa 
dea ordonanta de urgenta pe completurile de 5 si ca aceasta ar fi un act de dreptate, nefiind vorba de o amnistie 
si gratiere. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Profesorii universitari din Iași, alături de magistrați. Protest în fața universității conduse de Tudorel Toader 
Mișcare de susținere a magistraților la Iași. Peste 150 de profesori de la mai multe universităţi au demonstrat 
astăzi în faţa Universităţii Al. I. Cuza din oraş. Locul nu a fost ales deloc întâmplător. Ministrul Justiţiei, Tudorel 
Toader este rector al Universităţiii, autospendat pe perioada mandatului de ministru. 
Profesorii universitari şi-au manifestat astfel nemulţumirea faţă de schimbările legislative din domeniul justiţiei 
care reprezintă, în opinia lor, un asalt continuu asupra statului de drept. 
Alexandru Călinescu, profesor universitar: Refuzul nostru de a accepta modul în care actuala guvernare înţelege 
să supună justiţia li să torpileze democraţia. Justiţia trebuie să fie unul din pilonii statului de drept, pilon 
fundamental, şi anihilarea ei poate avea consecinţe dezastruoase. 
Ovidiu Buruiană, profesor universitar: Impunerea autoritarismului sau totalitarismului nu se produce peste 
noapte. Vedem această încercare de subordonare a justiţiei. 
La protestul organizat de cadrele universitare au participat şi mai mulţi studenţi: 
-Pentru că atitudinea pasivă nu ajută societăţii, au luat poziţie în faţa infractorilor din justiţie şi fiindcă credem, 
dorim o independenţă a justiţiei, a procurorilor şi judectorilor în speţă. 
-Consider că şi pe studenţi îi interesează starea justiţiei în România şi OUG 7 nu face decât să submineze 
independenţa justiţiei. 
Totodată, universitarii ieşeni au lansat şi o petiţie online de apărare a justiţiei, care a strâns deja câteva sute de 
semnături. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Cand incep negocierile in cazul Kovesi 
Parlamentul European si Consiliul UE au stabilit prima runda de negocieri pentru conducerea viitorului Parchet 
European, la capatul unei proceduri ingreunate de tentativele Guvernului Romaniei de a bloca accederea in 
aceasta functie a Laurei Codruta Kovesi. 
Astfel, echipele de negociere se vor intalni in 20 martie, potrivit surselor europene, iar ce e clar pana acum este 
ca Parlamentul European merge pe mana unui singur candidat- Kovesi - si nu propune o ierarhie de optiuni. 
In 8 martie, presedintele PE, Antonio Tajani, a anuntat oficial Guvernul roman, detinatorul presedintiei Consiliului 
UE, ca Laura Codruta Kovesi este candidatul Parlamentului European pentru a fi procuror-sef european si are 
toate calitatile necesare pentru a face o treaba buna. Presedintele PE a publicat acest mesaj pe contul de Twitter, 
atasand si scrisoarea catre George Ciamba, ministrul Afacerilor Europene, in care il anunta pe oficialul roman de 
optiunea PE pentru Kovesi. 
Parlamentul European a desemnat in echipa de negociere pentru procurorul sef al UE trei europarlamentari - 
Ingeborg Grassle si Claude Moraes, sefii Comsiilor LIBE si CONT, care i-au audiat pe candidati, si Judith Sargentini. 
In schimb, Consiliul a dat si el un vot intial, in urma caruia a prezentat o ierarhizare a celor trei candidati - 
candidatul francez, Jean - Francois Bohnert, cu 50 de puncte, urmat de candidatul roman si candidatul german, 
Andres Ritter, cu cate 29 de puncte fiecare. Fiecare ambasador la UE a acordat astfel un numar de puncte fiecarui 
candidat (3 puncte - locul 1; doua puncte - locul 2; un punct - locul 3) . Clasamentul a fost realizat pe baza 
numarului total de puncte adunat de fiecare candidat. 
Votul din COREPER, insa, unde optiunile se fac in urma unor negocieri diplomatice, ambasadorii a 22 de state 
membre fiind cei care voteaza, nu a fost anuntat ca unul final, ci indicativ. E de asteptat, asadar, un nou vot, in 
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urma caruia Consiliul sa puna pe masa negocierilor optiunea lui ferma. 
In numele Consiliului UE vor negocia reprezentantii Finlandei, Croatiei si Portugaliei, urmatoarele presedintii ale 
Consiliului care nu au candidati pentru aceasta importanta functie. 
Negocierile se vor desfasura impreuna cu Consiliul in baza articolului 14 din Regulamentul EPPO. 
Pana acum, nu cunoastem oficial pozitia Guvernului de la Bucuresti, daca va sustine candidatul roman, Laura 
Codruta Kovesi, sau candidatul francez, Francois Bohnert, clasat pe locul doi in PE, dar pe primul loc in votul 
indicativ dat in COREPER. 
Ziare.com a solicitat MAE, Reprezentantei Romaniei la Bruxelles, Guvernului si Presedintiei sa lamureasca 
chestiunea mandatului oficial, adica a pozitiei de tara. Singurul raspuns este de la Reprezentanta Romaniei la 
Bruxelles, care ne indruma catre MAE. 
Citind printre randuri - desi nu era nevoie - ni se spune ca mandatul a venit din centrala Ministerului Afacerilor 
Externe. 
Intre timp, campania de denigrare a Laurei Codruta Kovesi continua, in scenariul PSD/ALDE, fapt care a facut-o pe 
Vera Jourova, comisar european pe Justitie, sa avertizeze ca presiunile nu sunt tolerabile. 
Desi Consiliul nu a abordat tema selectiei procurorului-sef al Parchetului European, comisarul pe Justitie, Vera 
Jourova, a subliniat si ea, in conferinta de presa de dupa reuniunea de vinerea trecuta, ca procesul respectiv 
trebuie sa fie "corect si fara incercari de discreditare". 
Intrebata la ce s-a referit cand a vorbit despre aceste "incercari de discreditare", inaltul oficial european a 
precizat: "M-am gandit la cazul doamnei Kovesi". 
"Comentariul a fost general, ca nu as vrea sa vad discreditat niciunul dintre candidati, pentru ca cred ca ar trebui 
sa le dam dreptul la o competitie corecta si transparenta. Acum stim trei nume concrete de persoane si cred ca 
este drept sa spunem ca nu merita un astfel de tratament", a afirmat ea. 
"Dar bineinteles am vazut campania. Inteleg putin limba romana, am fost la Bucuresti, am citit ziarele, am fost 
intrebata de multe ori de jurnalistii romani ce cred despre campania impotriva doamnei Kovesi, asa ca nu voi 
spune acum ca nu stiu despre ce vorbim", a mai spus Jourova. 
Surse apropiate negocierilor au precizat pentru Ziare.com ca Parlamentul European si-ar dori ca procedura de 
desemnare sa se incheie in actuala legislatura. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ministrul Apărării: Am semnat un contract pentru achiziţionarea de rachete Patriot, în valoare de 85 milioane 
de dolari 
România a achiziţionat a treia tranşă de rachete pentru sistemul Patriot, în valoare de 85 de milioane de dolari, a 
anunţat vineri, într-o conferinţă de presă, ministrul Apărării Naţionale, Gabriel Leş. 
"În zona programelor de înzestrare vreau să subliniez programul Patriot, în cadrul căruia am semnat, în luna 
februarie, cel de-al treilea amendament la scrisoarea de acceptare. Amendamentul se referă la achiziţionarea de 
rachete pentru sistemul Patriot - plata aferentă de aproximativ 85 de milioane de dolari am făcut-o pe data de 13 
martie", a precizat Gabriel Leş. 
El a reamintit că acest program major de înzestrare a Armatei a fost semnat în decembrie 2017 printr-un acord 
'government to government' - pentru primul sistem Patriot şi serviciul de instruire a personalului, iar în luna 
octombrie 2018 au fost contractate prin amendamentul 2 echipamentele majore aferente sistemelor 2, 3 şi 4. 
"Achiziţia acestor sisteme de rachete va constitui realizarea unei capabilităţi de apărare aeriană cu baza la sol, 
care vor asigura întărirea securităţii naţionale şi aliate, acest demers contribuind totodată în mod semnificativ la 
consolidarea Parteneriatului strategic cu Statele Unite ale Americii. Este cel mai recent sistem de Patriot aflat în 
serviciu, care este testat în luptă şi utilizat de Armata Statelor Unite", a mai spus Gabriel Leş. 
Ministrul Apărării a vorbit şi despre un alt program de înzestrare cu rachete, respectiv lansatorul multiplu cu 
bătaie mare 'HIMARS', din care, până la sfârşitul lunii, va fi achiziţionat al doilea sistem. 
"Un alt program este lansatorul multiplu de rachete cu bătaie mare 'HIMARS' - suntem aproape gata de achiziţia 
celui de-al doilea sistem până la sfârşitul acestei luni. Programul are ca obiectiv achiziţia a trei sisteme de 
lansatoare multiple de rachete cu bătaie mare, de nivel batalion, de câte aproximativ 18 staţii de lansare, tot în 
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sistem 'government to government' cu Statele Unite. Primul sistem a fost achiziţionat anul trecut în luna 
februarie", a precizat Leş.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Licitaţia pentru manualele şcolare a fost lansată şi se aşteaptă ofertele. Ce spune ministrul Educaţiei despre 
Bacalaureat 
Licitaţia pentru manualele şcolare a fost lansată şi se aşteaptă ofertele, a anunţat, joi seară, ministrul Educaţiei 
Naţionale, Ecaterina Andronescu. 
"Licitaţia a fost lansată, aşteptăm să se depună ofertele de manuale, urmează etapa de evaluare şi, după ce trec 
de evaluarea extrem de severă pe criterii de calitate, le vom tipări şi mergem mai departe. În acest moment, 
procedura este gândită şi pornită pe competiţie", a anunţat ministrul Educaţiei, la TVR. 
În ceea ce priveşte ideea ca şcolile să înceapă la ore diferite, Ecaterina Andronescu a menţionat că aceasta nu este 
o decizie a ministerului şi poate deveni realitate în măsura în care părinţii, şcoala şi primăria acceptă o asemenea 
formulă. 
"Doamna primar general al Capitalei a cerut MEN să fie de acord să realizeze un parteneriat prin care Primăria să 
cumpere microbuze şi să descongestioneze traficul prin folosirea microbuzelor care adună copiii şi îi trimite la 
şcoala în care ei sunt înmatriculaţi. Este un model pe care îl aplică şi Clujul de o vreme şi este un model succes. 
Sigur că eu am spus că sunt de acord să facem acest parteneriat şi contribuim cumva dacă se poate, pentru că nu 
este foarte uşor să vezi cam din ce zonă îţi sunt copiii, trebuie să colaborezi cu diriginţii, cu învăţătorii, directorii. 
(...) Între ideile care s-au dezbătut a apărut şi aceasta: dacă s-ar putea şcolile să fie decalate în ceea ce priveşte ora 
de început, pentru că poate nu s-ar aglomera străzile aşa de mult, dar nu este o hotărâre, nu este un ordin de 
ministru, nu este o decizie şi ea poate deveni realitate în măsura în care părinţii, şcoala şi primăria acceptă o 
asemenea formulă. Nu este o decizie pe care să o ia MEN", a explicat Ecaterina Andronescu. 
Întrebată dacă anul acesta la Bacalaureat se aşteaptă teste grilă, ministrul Educaţiei a răspuns: "Nu, aşa cum au 
fost anunţate vor fi subiectele. Cum au fost anunţate la începutul anului şcolar. Ele au fost anunţate fără grilă". 
"Nu vorbim de anul viitor, pentru că nu vreau să induc niciun fel de spaimă sau să încurce anul viitor cu anul 
acesta. Anul viitor vom vorbi la începutul anului şcolar 2019-2020 despre cum va fi", a mai precizat ministrul 
Educaţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noul sef AEP suspenda verificarile privind subventiile primite de partide in 2017 si 2018 
Noul presedinte al Autoritatii Electorale Permanente (AEP) Constantin Mituletu - Buica a decis suspendarea 
verificarilor privind subventiile primite de partidele politice in 2017 si 2018, AEP anuntand ca acestea vor fi reluate 
impreuna cu Curtea de Conturi. 
"Verificarile efectuate de catre departamentul de specialitate al AEP la partidele politice privind subventiile 
primite de la bugetul statului in anii 2017 si 2018 au fost suspendate din cauza nerespectarii prevederilor legale si 
vor fi reluate, impreuna si simultan cu Curtea de Conturi a Romaniei, conform unui calendar de control agreat de 
ambele parti", anunta AEP. 
Conform institutiei, in urma analizei efectuate de seful AEP, Constantin-Florin Mituletu-Buica, pe marginea 
controalelor efectuate de Departamentul de control al finantarii partidelor politice si a campaniilor electorale din 
cadrul Autoritatii privind subventia de la bugetul statului acordata formatiunilor politice in anii 2017 si 2018, s-a 
ajuns la urmatoarele concluzii: controalele la toate formatiunile politice privind subventiiile de la bugetul statului 
primite de acestea in anul 2017 au fost demarate in luna noiembrie a anului trecut; niciunul dintre aceste 
controale nu a fost finalizat, acestea urmand sa se materializeze dupa realizarea controalelor conform 
prevederilor legale, impreuna si simultan cu Curtea de Conturi a Romaniei. 
"Precizam ca, potrivit art. 42 alin. (2) din Legea nr. 334/2006 privind finantarea activitatii partidelor politice si a 
campaniilor electorale, republicata cu modificarile si completarile ulterioare, controlul privind subventiile de la 
bugetul de stat va fi efectuat in mod simultan si de Curtea de Conturi a Romaniei, conform dispozitiilor Legii nr. 
94/1992 privind organizarea si functionarea Curtii de Conturi a Romaniei, republicata cu modificarile si 
completarile ulterioare", argumenteaza AEP. 
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Prin Protocolul de colaborare incheiat in iunie 2012 intre AEP si Curtea de Conturi, cele doua institutii trebuie sa 
includa in planul de control al fiecareia in parte perioadele in care se vor desfasura controale simultane la sediile 
centrale ale partidelor politice, care primesc subventii de la bugetul de stat. 
Documentul mai prevede ca, pe parcursul lunii octombrie a fiecarui an, cele doua institutii trebuie sa decida, in 
cadrul unei intalniri de lucru, calendarul actiunilor de control simultan la partidele politice finantate de la bugetul 
de stat, pentru anul urmator. 
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La 16 ianuarie, Curtea de Conturi a transmis AEP ca plenul sau a aprobat planul de control al subventiilor de la 
bugetul de stat acordate partidelor politice in anii 2017 si 2018, respectiv perioada 26.08 - 12.11.2019. 
Pe 12 martie, AEP a solicitat Curtii de Conturi o intalnire de lucru in vederea stabilirii calendarului actiunilor de 
control simultan pentru fiecare formatiune politica supusa controlului, in perioada propusa de Curtea de Conturi. 
Directorul AEP care a ordonat un control la PSD a fost demis de conducerea Parlamentului. 
Constantin Mituletu Buica, propus de PSD, a fost ales, in 27 februarie, de plenul reunit al Parlamentului in functia 
de presedinte al Autoritatii Electorale Permanente. 
Initial, PSD a vrut sa-l numeasca la conducerea AEP pe trezorierul partidului, Mircea Draghici. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Curs BNR. Leul continuă deprecierea faţă de euro şi apropierea de minimul istoric 
Cursul de schimb leu/euro a crescut cu 0,02%, joi faţă de miercuri, până la 4,7640 lei/euro, continuând trendul de 
miercuri, astfel că s-a apropiat şi mai mult de minimul tuturor timpurilor, înregistrat la 25 ianuarie, de 4,7648 de 
lei, arată datele Băncii Naţionale a României (BNR).ei 
În schimb, cursul valutar pentru dolar, care la noi este stabilit prin raport cu euro, a scăzut cu 0,10% joi, la 4,2131 
de lei, iar aurul a scăzut de la 177,3664 lei miercuri la 175,9036 lei joi. 
Cursul pentru francul elveţian a crescut de la 4,1920 lei miercuri la 4,1946 lei joi. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Teodor Meleşcanu cere Germaniei să susţină aderarea României la Schengen: La noi este "mai sigur" decât în 
Berlin, Paris sau Bruxelles 
Ministrul român de Externe, Teodor Meleşcanu, cere Germaniei să susţină în mod activ aderarea României la 
Spaţiul Schengen, argumentând că autorităţile române utilizează tehnologii ultramoderne pentru protejarea 
frontierelor şi că România este "mai sigură" decât Berlinul, Parisul sau Bruxellesul. 
"Ne-ar fi de ajutor dacă Germania ar susţine activ aderarea României la Spaţiul Schengen. Ne-am bucura", declară 
Teodor Meleşcanu într-un interviu acordat publicaţiei germane Die Welt. 
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Ministrul român de Externe s-a declarat favorabil unei propuneri a Germaniei privind eventuala admitere a 
României în Spaţiul Schengen în mod etapizat. "Iniţial, ar fi eliminate controalele vamale în aeroporturi, iar în a 
doua etapă la punctele vamale instalate pe şosele şi autostrăzi. Ar fi mai bine decât nimic", a subliniat Meleşcanu. 
România este conectată deja la sistemul de schimb de informaţii pentru Spaţiul Schengen. "În plus, utilizăm 
tehnologii ultramoderne pentru monitorizarea frontierelor, de la radare la aparate de identificare a amprentelor, 
de recunoaştere facială şi a paşapoartelor. Iar persoanele aflate ilegal în România, care nu se comportă adecvat 
sau care fac propagandă pentru grupuri islamiste radicale sunt expulzate din ţara noastră în 24 de ore", a explicat 
Meleşcanu, apreciind că în România "se trăieşte mai sigur decât în Berlin, Paris ori Bruxelles". 
Întrebat ce beneficii ar avea europenii prin aderarea României la Schengen, Meleşcanu a răspuns: "Prin sistemele 
tehnologice avansate de protejare a frontierelor, putem contribui la securitatea Europei şi vom asigura astfel 
controlul total asupra frontierelor UE în zona de sud-est". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ambasadoarea Frantei: Investitorii francezi vor sa vina in Romania, dar lipsa autostrazilor e un handicap 
destul de mare 
Ambasadoarea Frantei la Bucuresti, Michele Ramis, a declarat joi, la Sibiu, ca investitorii francezi sunt din ce in ce 
mai interesati sa vina in Romania, dar a precizat ca lipsa autostrazilor de la noi reprezinta "un handicap destul de 
mare", pe care spera sa il putem rezolva cu ajutorul banilor europeni. 
"Este adevarat ca Franta este din ce in ce mai interesata sa investeasca in Romania pentru ca Romania are atu-uri 
pentru investitorii francezi care vin aici. Exista o traditie industriala in Romania. Din punct de vedere geografic, 
Romania este foarte bine situata. (...) 
Intreprinderile franceze cauta mana de lucru calificata, ingineri. Intreprinzatorii cauta mana de lucru francofona, 
oameni care vorbesc limba franceza, calificati, pentru a lucra in intreprinderile lor. Cunoasterea limbii franceze 
ajuta si pentru a fi angajati aici, de catre intreprinderile franceze, dar si sa lucreze in afara in intreprinderi franceze 
sau francofone", a spus ambasadoarea Michele Ramis. 
Potrivit acesteia, lipsa autostrazilor din Romania "este o problema dificila, un handicap destul de mare". 
"Este o problema dificila, un handicap destul de mare, dar cu toate acestea ramaneti atractivi. Speram ca 
fondurile europene sa fie utilizate pentru ameliorarea infrastructurii, este un punct slab, dar speram sa fie 
ameliorat prin utilizarea fondurilor europene", a mai afirmat Michele Ramis. 
Ambasadoarea Frantei in Romania a vizitat, joi, Scoala "Radu Selejan" din municipiul Sibiu, unde urmeaza sa se 
infiinteze din toamna o clasa cu predare intensiva a limbii franceze. 
Amintim ca romani si firme din intreaga tara isi vor intrerupe activitatea timp de 15 minute, pe 15 martie, de la 
ora 15:00. 
Protestul inedit este initiativa omului de afaceri Stefan Mandachi, cel care a construit primul si singurul metru de 
autostrada din Moldova, pe care a cheltuit 4.500 de euro si care va fi inaugurat in timpul protestului national de 
15 minute. 
Numeroase companii si persoane si-au aratat intentia de a protesta alaturi de el. Au aparut si evenimente pe 
Facebook de sustinere a demersului - " 15 minute de greva generala. Romania vrea autostrazi", organizat de 
Rezist in Bacau, Impreuna pentru A8 si Moldova vrea autostrada si " 15 minute pe 15 martie la ora 15", organizat 
de Moldova vrea autostrada si Miscarea pentru Dezvoltarea Moldovei. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Vom plăti 50 de bani pentru garanția pe sticlă, de luna viitoare 
Începând din aprilie, pentru orice produs ambalat în sticlă vom plăti cu 50 de bani mai mult. Însă vom putea 
recupera banii dacă vom returna recipientele la magazin. Ministerul Mediului propune, astfel, modificarea legii 
deşeurilor, în condiţiile în care România reciclează doar 5% anual. Specialiştii văd cu ochi buni această măsură, 
mai ales că, dintre ambalaje, sticla se reciclează cel mai greu. 
Regimul comunist propovăduia regula celor 3R - recuperare, recondiţionare, refolosire. Şoimii patriei, pionierii, 
UTC-iştii, cu toţii erau obligaţi să strângă materiale reciclabile. Aveau chiar o normă obligatorie. Reciclarea, fie că 
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era mai mult o acoperire pentru ideologia comunistă, a funcţionat. S-a importat mult mai puţină materie primă 
decât înainte de implementarea programului. Trecutul revine, de această dată pentru motivele corecte. 
Odată cu această măsură şi pentru marile magazin vor avea reguli noi. 
De luna viitoare, vom putea cumpăra apă ori alte produse ambalate în sticlă pentru care, pe lângă preţul 
produsului afişat la raft, vom plăti şi o garanţie de 50 de bani. Iar ca să ne recuperăm banii, va trebui să aducem 
înapoi în magazine recipientele din sticlă. 
Clienţii vor putea fi despăgubiţi prin mai multe metode 
Andrei Coşuleanu, Act for tomorrow: Îţi vor da un bon valoric pentru retur, sau cu acest bon poţi să mergi la 
informaţii să-ţi recuperezi banii sau vor trebui să existe, fiscal vorbind, nişte măsuri prin care să-ţi pot extrage 
această sumă prin casă şi să-ţi returnez banii pentru fiecare deşeu adus la magazin. 
Sistemul prin care se încearcă strângerea tuturor deşeurilor din sticlă din piaţă este binevenit, spun reprezentanţii 
ONG-urilor prietenoase cu mediul. 
Andrei Coşuleanu, Act for tomorrow: Deşeul din sticlă e azi un deşeu foarte valoros, se poate reutiliza la 
nesfârşit, dar e periculos, se sparge foarte uşor. Există, prin această măsură, un risc destul de mare, acela ca 
mulţi producători să treacă de la ambalajul de sticlă la unul din plastic pentru că este mai ieftin. Un risc pentru 
noi, ca şi consumatori, este acela să nu mai bem acelaşi lichid la calitatea pe care o avea iniţial. 
Ministerul Mediului a gândit această iniţiativă pentru a-i educa pe oameni că ambalajele au valoare economică, 
nu sunt bune doar pentru aruncat. 
Cosmin Teodoru, director general departamentul deşeuri Ministerul Mediului: Valoarea fiecărui ambalaj în parte 
este să se regăsească pe bonul de la casă. Magazinele de cartier pot să aplice acest sistem, dar nu au obligaţia. 
Este opţiunea producătorului dacă ambalajul este reutilizabil sau nu. 
În Germania, de exemplu, pentru o sticlă returnată se primesc 7 cenți, iar pentru un PET - 25 de cenți. 
Deocamdată, România rămâne codaşă la capitolul reciclare. Anual, producem 1,3 milioane de tone de ambalaje și 
reciclăm doar 5 la sută. Însă, până în 2025, cel puțin jumătate din deșeurile municipale vor trebui reciclate, iar 
ținta va crește la 65% până în 2035. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 România are un nou clip de promovare, care va rula în mediul online și la televiziuni din străinătate 
Nu am știut să ne promovam țara, așa că prea puțini străini o trec pe lista destinațiilor de vacanță. Ministerul 
Turismului încearcă să schimbe situația și a realizat un nou clip de promovare a țării. Ateneul Român, Castelul 
Bran, mocănița sunt printre atracțiile turistice care apar în imagini. Iar ca protagoniști îi regăsim pe fostul 
tenismen Ilie Năstase și pe naistul Nicolae Voiculeț. 
Delta Dunării, Maramureșul, litoralul și Capitala sunt principalele puncte de atracție ale celui mai nou clip de 
promovare făcut de către ministerul Turismului. Campania pe care autoritățile o vor lansa în scurt timp prezintă 
România ca destinație turistică 365 de zile pe an. Germania, Israel, Franța, Italia și Marea Britanie sunt țările în 
care va fi lansat prima dată. 
Pe treptele Ateneului, naistul Nicolae Voiculeț, unul dintre ambasadorii turismului de la noi, a interpretat o 
melodie, iar scenele apar în clipul de prezentare a țării noastre. 
Fostul tenismen Ilie Năstase vorbește și el în același clip despre frumusețile țării noastre. 
Experții în turism spun că ar trebui să calculăm și impactul exact pe care acest clip îl va avea. 
Clipul de aproape 3 minute a costat 35 de mii de euro. Realizarea lui a durat 4 luni. 
Ultimul clip oficial de promovare turistică a României a fost făcut în 2012. Iar în 2009, Elena Udrea lansa la Paris 
clipul campaniei Romania, the Land of Choice, în care erau protagoniști erau Nadia Comăneci, Ilie Năstase şi 
Gheorghe Hagi. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Ministrul pentru Afaceri Europene, despre Brexit: Discuţiile continuă, suntem în aşteptarea cristalizării voinţei 
politice de la Londra 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, a declarat joi seara, după ce Camera Comunelor a 
aprobat planul Guvernului May de a solicita amânarea Brexit, că discuţiile continuă şi că aşteaptă să vadă ”cum se 
cristalizează voinţa politică de la Londra”. 
”Discuţiile continuă. Noi suntem în aşteptare, să vedem cum se cristalizează voinţa politică de la Londra, care va fi 
influenţată de diversele voturi din parlamentul britanic. Ultima înţelegere a fost maximul care putea fi oferit de 
Uniunea Europeană”, a declarat pentru MEDIAFAX ministrul delegat pentru Afaceri Europene. 
El a mai spus că săptămâna viitoare va avea loc o reuniune a Consiliului Afaceri Generale - articolul 50. 
”Am discutat ca drepturile cetăţenilor români din Marea Britanie în orice variantă să fie respectate. La fel, 
cetăţenilor britanici care trăiesc în Românie să le fie respectate toate drepturile”, a mai spus Ciamba. 
Comisia Europeană "a luat notă" de votul Camerei Comunelor în favoarea Brexit, anunţă Comisia Europeană, în 
timp ce negociatorul-şef european, Michel Barnier, a afirmat că statele membre UE continuă consultările prin 
intermediul României, care deţine Preşedinţia semestrială a Consiliului UE. 
Camera Comunelor a aprobat, joi seară, planul Guvernului Theresa May de a solicita amânarea ieşirii Marii Britanii 
din Uniunea Europeană până cel puţin pe 30 iunie. 
Potrivit moţiunii, Guvernul Theresa May va încerca să obţină aprobarea UE pentru amânarea Brexit până cel puţin 
pe 30 iunie dacă Parlamentul britanic va adopta un acord de retragere până miercurea viitoare. 
Moţiunea a fost adoptată cu 412 voturi pentru şi 202 împotrivă. 
Dacă acordul Brexit va fi respins din nou de Camera Comunelor, Guvernul Theresa May va încerca din nou să 
obţină amnânarea Brexit, dar potrivit termenilor stabiliţi de Uniunea Europeană. Premierul Theresa May a 
avertizat că, în această situaţie, amânarea Brexit va fi mult mai îndelungată. 
(Sursa: Mediafax) 
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